

Title (en)
Shuttering.

Title (de)
Schalung.

Title (fr)
Coffrage.

Publication
EP 0560308 A1 19930915

Application
EP 93103795 A 19930309

Priority
DE 9203276 U 19920311

Abstract (en)

A description is given of a shuttering for shuttering end surfaces (1c) of two neighbouring concrete structural-part portions (1) of predetermined thickness (D), having a sheet-like shuttering wall (3) containing an expanded-metal panel (3a, 3b). The shuttering further contains a seal (4) which spans a joint between the two structural-part portions (1). In order to protect the expanded-metal panels against corrosion, it is proposed that the expanded-metal panel (3a, 3b) be designed such that it is narrower than the predetermined thickness (D) of the structural-part portion (1), an interspace, in which a concrete covering strip (12, 13) is arranged, remaining between at least one free edge (10, 11) of the expanded-metal panel (3a, 3b) and an outer surface (1a, 1b) of the structural-part portion (1), and the concrete covering strip (12, 13) exhibiting a cutout (12a, 13a) for receiving the free edge (10, 11). <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird eine Schalung zum Abschalen von Stirnflächen (1c) zweier aneinandergrenzender Bauteilabschnitte (1) vorbestimmter Dicke (D) aus Beton beschrieben, die eine flächige, eine Streckmetalltafel (3a, 3b) enthaltende Schalungswandung (3) aufweist. Die Schalung enthält weiterhin eine Fuge zwischen den beiden Bauteilabschnitten (1) überbrückende Dichtung (4). Um die Streckmetalltafeln gegen Korrosion zu schützen, wird vorgeschlagen, die Streckmetalltafel (3a, 3b) schmaler auszubilden als die vorbestimmte Dicke (D) des Bauteilabschnittes (1), wobei zwischen wenigstens einer freien Kante (10, 11) der Streckmetalltafel (3a, 3b) und einer äußeren Oberfläche (1a, 1b) des Bauteilabschnittes (1) ein Zwischenraum bleibt, in den eine Betondeckungsleiste (12, 13) angeordnet ist, wobei die Betondeckungsleiste (12, 13) eine Aussparung (12a, 13a) zur Aufnahme der freien Kante (10, 11) aufweist. <IMAGE>

IPC 1-7
E04G 11/06; E04G 11/36

IPC 8 full level
E04G 11/06 (2006.01); **E04G 11/08** (2006.01); **E04G 11/36** (2006.01)

CPC (source: EP)
E04G 11/085 (2013.01); **E04G 11/365** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] US 3454255 A 19690708 - ARQUILLA ANDREW A
- [A] EP 0039661 A2 19811111 - WITSCHI H [CH], et al
- [A] GB 2134421 A 19840815 - BLAESER KG WILHELM
- [AD] DE 1259546 B 19680125 - GEORG GAUTIER DIPL ING

Cited by
DE19605079C1; DE19500937A1; DE19500937C2

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0560308 A1 19930915; EP 0560308 B1 19960619; AT E139594 T1 19960715; DE 59302965 D1 19960725; DE 9203276 U1 19930715

DOCDB simple family (application)
EP 93103795 A 19930309; AT 93103795 T 19930309; DE 59302965 T 19930309; DE 9203276 U 19920311